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Geachte heer Jongeneel, heer Stierman, 

 

Op 29 maart 2024 stelde u namens de fractie van Slydregt.NU de onderstaande 

artikel 39 vragen. In deze brief treft u de beantwoording van uw vragen. 

 

Vraag 1: Heeft het college kennis genomen van het nieuws dat het kabinet gaat  

komen met een spoedregeling voor het warmtenet? 

Ja. 

 

Vraag 2: Hoe kijkt het college naar de spoedregeling met betrekking tot het  

Sliedrechtse warmtenet? 

De spoedregeling wordt voorgesteld om de werking van de Wet Collectieve Warmte 

(WCW) te versnellen. De WCW ligt momenteel ter beoordeling bij de Tweede Kamer, 

maar dit duurt te lang. In de spoedregeling wordt voorgesteld om eerder al 

energiebelastingverhogingen bij gas niet meer mee te nemen in het tarief voor 

warmte. Het college juicht deze ontwikkeling toe. Het is wel nog onbekend wat het 

effect hiervan zal zijn op de warmtetarieven van het Sliedrechtse warmtenet. HVC 

hanteert nu al lagere tarieven dan wettelijk vastgesteld zijn door de Autoriteit 

Consument en Markt (ACM). 

 

Vraag 3: Uit het artikel blijkt dat er in de spoedregeling een optie zit voor gemeenten 

om hele wijken verplicht van het gas af te halen. Wat is het standpunt van  

het College met betrekking tot deze optie? 

In de desbetreffende spoedregeling zit geen optie om wijken te verplichten van het 

aardgas te gaan. Dit is namelijk onderdeel van een ander wetsvoorstel, de Wet 

Gemeentelijke Instrumenten Warmtetransitie (WGIW).  

 

Wat betreft het standpunt van het College hierover: de gemeente Sliedrecht heeft 

naar aanleiding van landelijk beleid de doelstelling om in 2050 aardgasvrij te zijn. Dit 

is een enorme opgave, waarvan wij verwachten dat alle beschikbare wettelijke 

instrumenten nodig zullen zijn om dit haalbaar te maken. Zo ook het instrument dat 

gemeenten de bevoegdheid geeft om op wijkniveau het aardgas af te sluiten. Let wel: 

het afsluiten van aardgas in een wijk middels de WGIW is een bevoegdheid van de 

gemeenteraad. De raad zal hierover dus te zijner tijd beslissen. 
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Vraag 4: Uit het artikel blijkt dat in diverse gemeenten inwoners last hebben van  

hogere rekeningen wanneer ze van het gas af willen. Ook trekken aanbieders  

van warmtenetten zich terug. Heeft het college vergelijkbare signalen  

ontvangen en hoe ziet de Sliedrechtse situatie er uit?  

Net als alle andere gas- en warmteleveranciers houdt HVC zich aan de maximale tarieven 

zoals vastgesteld door ACM en blijft daar bovendien onder. De gemeente heeft geen 

enkele reden om aan te nemen dat HVC zich terug wil trekken als aanbieder naar 

aanleiding van de voorgestelde spoedregeling. 

 

Vraag 5: In het artikel wordt beschreven dat de gasprijs samenhangt met die van het  

gas en dat daardoor bewoners van corporatiewoningen geconfronteerd  

worden met een veel te hoge rekening. Worden de Sliedrechtse gebruikers  

van het warmtenet ook geconfronteerd met veel te hoge rekeningen?  

Energierekeningen bestaan uit vaste kosten en variabele kosten. Bij sommige 

warmtenetten in Nederland is er sprake van dat vooral de vaste kosten voor bewoners 

hoger zijn dan bij gaslevering. 

 

Voor bewoners van corporatiewoningen heeft HVC met woningcorporaties een afspraak 

dat zij een gedeelte van de vaste kosten voor de huurder betalen. Dit noemen we 

‘gesplitste vaste kosten’. De woningcorporatie betaalt de vaste kosten die logischerwijs 

ook bij de verhuurder liggen. Hierdoor zijn voor de huurder de vaste kosten bij 

gaslevering gemiddeld gelijk aan de vaste kosten voor warmte.  

 

Variabele kosten worden bepaald door het eigen warmteverbruik. Voor variabele kosten 

wordt het verbruik in gigajoules berekend. Het HVC gigajoule-tarief ligt 5% onder het 

door de ACM vastgestelde maximum tarief.  

 

Vraag 6: Heeft het college al contact gehad met het Rijk over deze spoedregeling? 

Nee. Het college ziet hier ook geen aanleiding voor. 

 

Vraag 7: Heeft het college al nagedacht over het praktiseren van deze spoedregeling? 

Nee. Dit is niet nodig omdat de gemeente hier geen rol in speelt.  

 

 
 

Hoogachtend, 
Burgemeester en wethouders van Sliedrecht, 

De secretaris,                     De burgemeester, 

 
 

 
 

N.H. Kuiper mca mcm         mr. drs. J.M. de Vries 
 

 


